وزارة التعليم العالي و البحث العلمي جامعة الشاذلي بن جديد الطارف كلية العلوم السياسية و الحقوق قسم الحقوق

المستوى = سنة أولى ليسانس المقياس = مصطلحات انجليزية السداسي = الأول الأستاذة = قصاب بشرى

محاضرة رقم 10 مصطلحات قانونية انجليزية

People of the international community

- 1 the state: it represents to a large extent the basic element in the composition of contemporary international society which is composed primarily of sovereign states and because the state is the one that establishes international legal rules in accordance with the international agreements concluded with it
- 2 **The region**: represents the area over which the state exercises its sovereign meaning that the state has on its territory including the people, thing, and property therein, it exercises its legislative executive and judicial functions
- **3 Political authority**: which is the government that represents the legal form of political authority and is the states tool in fulfilling its pledges and obligations?

أشخاص المجتمع الدولي

1 – الدولة = تمثل الدولة إلى حد كبير العنصر الأساسي في تركيب المجتمع الدولي المعاصر المؤلف بالدرجة الأولى من دول ذات سيادة ولان الدولة هي التي تنشئ القواعد القانونية الدولية بمقتضى الاتفاقيات الدولية المبرمة لها

2 - 1 الإقليم = يمثل المجال الذي تمارس عليه الدولة سيادتها إي أن للدولة السلطة الكاملة على إقليمها بما فيه من أشخاص و أشياء و ممتلكات فتمارس عليه وظائفها التشريعية و التنفيذية و القضائية.

3 - 1 السلطة السياسية = 6 وهي الحكومة التي تمثل الشكل القانوني للسلطة السياسية وهي أداة الدولة في أداء التعهدات و الالتزامات

International conferences

The European conference or the European alliance: international conferences began to take place in Europe periodically to study common issues and interests between major countries. European countries under the European conference system have undertaken to protect security and order and maintain the situation prevailing in Europe and other countries

- **2 International arbitration:** after the failure of European conferences to stop and prevent wars the lahay conference established a permanent international arbitration court whose aim was to establish a legal system for resolving problems between countries through arbitration
- **3- The American federation**: it was established as a permanent central agency for the exchange of transactions.

المؤتمرات الدولية

1 – المؤتمر الأوروبي او التحالف الأوروبي=أخذت المؤتمرات الدولية في أوروبا تنعقد بصورة دورية لدراسة القضايا و المصالح المشتركة بين الدول الكبرى أخذت الدول

الأوروبية في ظل نظام المؤتمر الأوروبي بحماية الأمن و النظام و المحافظة على الأوضاع السائدة في أوروبا و غيرها من البلاد

2 - 1 التحكيم الدولي = وهذا بعد فشل المؤتمرات الأوروبية في توقيف و منع الحروب إنشاء مؤتمر لاهاي محكمة دولية دائمة للتحكيم الهدف منها وضع نظام قانوني لحل المشاكل بين الدول عن طريق التحكيم

3 - 1 الاتحاد الأمريكي = 2 تم إنشاء الاتحاد الأمريكي كوكالة مركزية دائمة لتبادل المعاملات